
Protokół z XXXII Sesji Rady Gminy  
z dnia 4 września 2013r. 

 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 
Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 

 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Katarzyna Ratajczak 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak  
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
Mieczysław Tomkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Sergiusz Foltynowicz - Radca Prawny  
Barbara Błoch – Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji  
Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Marzena Socha 
Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Grzegorz Stachowiak 
 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad 
wcześniej i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku z powyższym 
zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 



Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 
Kleszczewo dla terenów położonych we wschodniej części gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo                 
i Kleszczewo. 

7. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 
nieograniczonego nieruchomości położonych w Krzyżownikach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia  od  Powiatu  Poznańskiego  zadania publicznego       
w zakresie zarządzania drogami publicznymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2013r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 

„Światowid”. 
11. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2013/2014 – informacja dyrektorów 

zespołów szkół. 
12. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
13. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
14. Zapytania i wolne wnioski. 
15. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag. W związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXI Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXII/237/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo dla terenów we wschodniej części gminy przedstawiła 
Pani Błoch. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 



Uchwała Nr XXXII/237/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXII/238/2013 w sprawie nadania nazw ulicom                            
w miejscowościach Gowarzewo i Kleszczewo przedstawiła Pani Błoch. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/238/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXII/239/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
przetargu nieograniczonego nieruchomości położonych w Krzyżownikach przedstawiła Pani 
Błoch. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/239/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

 Projekt uchwały nr XXXII/240/2013 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego 
zadania publicznego w zakresie zarządzania drogami publicznymi przedstawiła Pani 
Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/240/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXII/241/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. przedstawiła 
Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że radni otrzymali nowy projekt uchwały,             
w którym zmniejszono dotację przedmiotową dla Zakładu Komunalnego, zwiększając tym 
samym dotację celową na zakup zamiatarki za 50.000zł i 6.000zł na zakup przyczepki. 
Ponadto, w związku z realizowaną budową kanalizacji deszczowej w Gowarzewie, konieczna 
jest przebudowa sieci gazowej, co generuje dodatkowy koszt ok. 15.000zł. W związku                  
z zastrzeżeniami Regionalnej Izby Obrachunkowej co do księgowania środków Ochotniczej 
Straży Pożarnej, w rozdziale 75412 przesunięto plan wydzielając oddzielne środki z Funduszu 
sołeckiego i pozostałe środki z budżetu gminy. Omówione zmiany wpłynęły na treść uchwały 
w punkcie 2 § 1, gdzie zmniejsza się wydatki bieżące o 58.210zł, a wydatki majątkowe 

 



zwiększa się o dodatkowe 56.000zł, czyli w sumie wydatki majątkowe wzrastają o 131.931zł. 
Wszystkie pozostałe zmiany budżetu zostały szczegółowo omówione podczas wspólnego posiedzenia 
komisji.  

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/241/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XXXII/242/2013 w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Działania „Światowid” przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXII/242/2013 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Lesiński odczytał pismo z Pierwszego 
Urzędu Skarbowego w Poznaniu, dotyczące wyników analizy oświadczeń majątkowych 
radnych, złożonych za 2012r. 

Następnie poinformował, iż zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami przygotowane 
zostało Oświadczenie Rady Gminy Kleszczewo w sprawie poprawy stanu dróg powiatowych 
na terenie Gminy Kleszczewo. Treść oświadczenia otrzymali wszyscy radni – wobec braku 
propozycji zmiany zapisów Pan Przewodniczący zarządził glosowanie w sprawie przyjęcia 
Oświadczenia. Radni jednogłośnie zaaprobowali treść dokumentu. Oświadczenie przekazane 
zostanie Staroście Poznańskiemu oraz Radzie Powiatu  Poznańskiego. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie Pani Marzena Socha przedstawiła następujące 
dane dotyczące liczby uczniów i nauczycieli w roku szkolnym 2013/2014: 
Ø do 6 oddziałów przedszkolnych uczęszcza 135 dzieci, 
Ø do 16 oddziałów w szkole podstawowej i gimnazjum uczęszcza 330 dzieci, 
Ø uruchomiono jeden dodatkowy oddział w przedszkolu dla trzy i czterolatków, 
Ø w przedszkolu zatrudnionych jest 8 nauczycieli, a w szkole 32 pedagogów. 

Struktura zatrudnienia wg stopnia awansu zawodowego prezentuje się następująco: 
Ø nauczyciele kontraktowi - 12, 
Ø nauczyciele mianowani - 10, 
Ø nauczyciele dyplomowani - 18. 

Pracownicy administracyjno – obsługowi stanowią 10,75 etatu. 
Placówka dysponuje następującą ilością pomieszczeń: 
Ø przedszkole – 6 sal lekcyjnych, 
Ø szkoła – 17 sal lekcyjnych 
Ø stołówka, świetlica, gabinet psychologa, gabinet higienistki, hala sportowa. 

Dyrektor Socha poinformowała także, że w okresie wakacyjnym wykonano wymienione niżej 
prace: 
Ø adaptacja pomieszczenia kawiarenki na dodatkową salę, 

 



Ø pozyskanie dodatkowej sali poprzez przestawienie ścianki działowej pomiędzy 
pomieszczeniami 37 i 38 na ostatnim piętrze budynku szkoły w nowym skrzydle,  

Ø wymiana głównej rozdzielni prądu w gabinecie nauczycieli wychowania fizycznego. 
Ponadto zakupiono 2 wykładziny i  drzwi do nowych sal, meble do sali pięciolatków,              
oraz 5 zestawów komputerowych. 
 
Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach Pan Grzegorz Stachowiak przedstawił następujące dane 
dotyczące liczby uczniów i etatów nauczycielskich w nowym roku szkolnym: 
Ø do 5 oddziałów przedszkolnych uczęszcza 118 dzieci, 
Ø do 16 oddziałów szkoły podstawowej uczęszcza 357 uczniów, 
Ø w 5 oddziałach gimnazjum uczy się 109 dzieci, 
Ø w przedszkolu zatrudnionych jest 9 nauczycieli, a w szkole 44 pedagogów. 

Struktura zatrudnienia wg stopnia awansu zawodowego prezentuje się następująco: 
Ø nauczyciele stażyści – 2, 
Ø nauczyciele kontraktowi – 11, 
Ø nauczyciele mianowani – 18, 
Ø nauczyciele dyplomowani – 13. 

Etatów administracyjno – obsługowych jest 10,25. 
Szkoła dysponuje 18 salami lekcyjnymi, oraz świetlicą, stołówką, gabinetem pielęgniarskim, 
gabinetem psychologa i gabinetem logopedy. 
W celu przygotowania do nowego roku szkolnego w okresie wakacji wykonano wymienione 
niżej prace: 
Ø malowanie korytarza do świetlicy i hali sportowej, świetlicy, zaplecza, klatki 

schodowej, oraz sali nr 7, 
Ø wymiana okablowania w pracowni językowej, 
Ø wykonanie bezpośredniego przejścia na place zabaw w przedszkolu, 
Ø naprawa sprzętu RTV i rzutników, 
Ø strojenie pianin, 
Ø naprawa kabin w toaletach, 
Ø przegląd gaśnic i sprzętu przeciwpożarowego, 
Ø rozbudowa zasilania energetycznego szkoły, 
Ø czyszczenie dywanów, podłóg i przewodów wentylacyjnych. 

Ponadto Dyrektor Stachowiak poinformował, że zakupiono 4 zestawy komputerowe                    
z biurkami i krzesłami do pracowni internetowej, 20 szafek ubraniowych dla uczniów,             
oraz wprowadzono dziennik elektroniczny w klasach IV – VI i gimnazjum, jako jedyny 
obowiązujący. 
 

Radny Świątczak zwrócił uwagę na fakt ciągle rosnącej liczby dzieci w gminnych 
szkołach, w związku z czym należałoby się zdaniem radnego zastanowić nad możliwościami 
powiększenia tuleckiej szkoły. Poza tym radny sugeruje, aby w planie lekcji najmłodszych 
uczniów unikać lokowania przedmiotów takich jak język polski, matematyka czy historia            
w godzinach popołudniowych.  

Dyrektor Stachowiak stwierdził, że rozbudowa szkoły w Tulcach byłaby pożądana,  
bowiem przy istniejącej liczbie oddziałów i obecnych możliwościach lokalowych nie ma 
szans  na jakiekolwiek modyfikacje w planie lekcji, pod kątem przesunięcia niektórych 
przedmiotów na godziny poranne.  

Radny Świątczak zapytał czy istnieją przepisy określające maksymalną liczbę dzieci, jaką 
placówka może przyjąć? 

Dyrektor Stachowiak wyjaśnił, że nie ma takich ograniczeń. 
Radny Drzewiecki poprosił o informacje dotyczące liczby dzieci znajdujących                      

się na listach rezerwowych do przedszkoli? 

 



Dyrektor Stachowiak odpowiedział, że na liście rezerwowej trzy i czterolatków oczekuje 
12 dzieci. Natomiast Dyrektor Socha poinformowała, że na liście oczekujących                         
do przedszkola  w Kleszczewie jest 5 dzieci. 

Radny Drzewiecki zapytał o zmiany jakie zaszły w systemie opłat za przedszkola? 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że w 2013 roku dotacja na jedno dziecko objęte wychowaniem 

przedszkolnym wynosi 414zł. Od 1 września 2013 roku wprowadzono ograniczenie opłat 
pobieranych przez gminę od rodziców do maksymalnie 1zł za każdą dodatkową godzinę 
ponad minimalnie 5 bezpłatnych godzin. W związku z niejednoznacznymi przepisami                
odnośnie źródeł finansowania zajęć dodatkowych w gminnych przedszkolach, zostały               
one wstrzymane do 1 października. Decyzja w tej sprawie uzależniona jest od stanowiska 
jakie na wniosek gminy zajmie Ministerstwo Edukacji Narodowej. Ewentualne ograniczenie 
tych zajęć spowoduje, zdaniem Pani Sekretarz, że oferta przedszkoli publicznych będzie 
znacznie uboższa od oferty przedszkoli prywatnych.  

Radny Drzewiecki zapytał czy możliwe jest ograniczenie liczby dzieci spoza gminy 
Kleszczewo przyjmowanych do tutejszych szkół? 

Dyrektor Stachowiak wyjaśnił, że dzieci spoza gminy jest tak mało, że ich liczba                 
nie wpływa na ilość oddziałów. 

Pani Sekretarz poinformowała, że ze względu na planowane zmiany w ustawie o systemie 
oświaty wstrzymane zostały prace nad Regulaminem przyjęć do przedszkoli w Gminie 
Kleszczewo. W przyszłym roku  zasady naboru do placówek będą wynikać bezpośrednio             
z ustawy. Obecnie na pierwszym etapie legislacyjnym (konsultacje społeczne) 
przygotowywane są zmiany w systemie oświaty. Z założeń projektu wynika,                                
że  preferencjami objęte będą dzieci z  rodzin, których dochód na osobę nie przekroczy 539zł 
brutto. Pierwszeństwo w przyjęciu mają zyskać również dzieci z rodzin wielodzietnych. Takie 
prawo zachowają również  osoby samotnie wychowujące dzieci i niepełnosprawni. 

Pan Wójt, w nawiązaniu do tematu rozbudowy szkół, zwrócił uwagę, że jest to problem 
wszystkich podpoznańskich gmin, szczególnie tych, które mają najdynamiczniejszy przyrost 
mieszkańców, a do takich należy Gmina Kleszczewo. Obecnie nie ma jednak możliwości 
pozyskania środków na finansowanie inwestycji oświatowych. Zdaniem Pana Wójta,                  
za decyzją o wprowadzeniu dodatkowego rocznika do szkoły bezwzględnie powinny                 
iść środki na przygotowanie odpowiednich ku temu warunków – a tak nie jest.  

Radny Drzewiecki zapytał czy Powiat nie mógłby dofinansować rozbudowy szkół? 
Pan Wójt wyjaśnił, że wśród zadań powiatów nie ma prowadzenia szkół podstawowych,  

dlatego też nie dysponuje środkami na ten cel. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że komisje Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
Oświaty i Kultury oraz Finansowo – Gospodarcza odbyły wspólne posiedzenie, którego 
tematem było przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2013/2014 (komisja 
objazdowa), oraz sprawy bieżące gminy.  

 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
25.07.2013r. – Święto Policji, podczas którego Gminę Kleszczewo reprezentował 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Lesiński, 
5 i 26.08.2013r. – spotkania z Zarządem Stowarzyszenia Rozwoju Oświaty oraz 
Upowszechniania Kultury na Wsi w Ziminie. W drugim spotkaniu, podczas którego 
omawiano zasady współpracy Gminy, organu prowadzącego i dyrekcji Szkoły Podstawowej  
w Ziminie uczestniczył nowy dyrektor Pan Roman Mis, 
6.08.2013r. – spotkanie z Wicemarszałkiem Województwa Wielkopolskiego Wojciechem 
Jankowiakiem, podczas którego omawiano kwestie dostępu gminy do środków unijnych, 

 



12.08.2013r. – spotkanie z Dyrektorem Wielkopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych Panem Arkadiuszem Błochowiakiem dotyczące budowy zbiornika retencyjnego           
w Tulcach. Pan Wójt poinformował, że znaczna ilość uwag do projektu zgłaszana przez 
Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska wpłynęła na wydłużenie terminu wykonania 
niezbędnej dokumentacji, co w efekcie może skutkować opóźnieniem rozpoczęcia budowy, 
13.08.2013r. – spotkanie z Proboszczem Parafii Tulce ks. Marianem Liberą i Prezesem 
Zarządu Poznańskiej Hodowli Roślin Panem Zdzisławem Paszkiewiczem dotyczące 
użytkowania gruntów w związku z planowaną budową zbiornika retencyjnego,  
18.08.2013r. – rajd rowerowy zorganizowany przez sołectwo Tulce, 
31.08.2013r. – gminny festyn „Żegnamy wakacje” podsumowujący tegoroczną Akcję Lato, 
2.09.2013r. – spotkanie Zarządu Związku Międzygminnego „Schronisko dla zwierząt                  
– SCHRONISKO”. 

W sprawach bieżących Pan Wójt poinformował o porozumieniu zawartym z firmą 
MTG INVEST, która realizuje budownictwo mieszkaniowe w Gowarzewie. Na jego mocy 
powstaje tam ulica Brzozowa, a do 2015r. wybudowana zostanie także ulica Szafranowa. 
Udziałem Gminy w tej inwestycji jest wykonanie połączenia sieci kanalizacji deszczowej.  

Pan Wójt poinformował także o zwiększeniu obsady policyjnej w gminie do 5 etatów.  
Następnie Pan Wójt nawiązał do wspomnianego wcześniej tematu „Schroniska”.             

Po otwarciu ofert na wykonanie inwestycji okazało się bowiem, że jej wartość jest wyższa  
niż kwota pierwotnie zabezpieczona na ten cel w budżecie. Pan Wójt zaznaczył, że założenia 
budżetowe były niższe niż te wynikające z kosztorysu i wynosiły 7.800.000zł,                               
a najkorzystniejsza oferta wyłoniona w przetargu wyniosła 10.937.000zł. W tej sytuacji 
przetarg można unieważnić i szukać tańszych rozwiązań, lub kontynuować procedurę, 
przeznaczając większe środki na realizację zadania. Zarząd „Schroniska” stoi na stanowisku, 
aby tą inwestycję kontynuować na warunkach jakie proponuje najtańszy wykonawca 
wyłoniony w przetargu. Pan Wójt podkreślił, że nie ma żadnej gwarancji, że po ogłoszeniu 
kolejnego przetargu będzie taniej. Biorąc pod uwagę fakt, że w przyszłości ma być to obiekt 
samofinansujący się to rezygnacja z części założeń np. hotelu dla zwierząt czy zaplecza 
szkoleniowego, może spowodować uszczuplenie jego ewentualnych przyszłych dochodów. 
Pan Wójt podkreślił, że o przystąpieniu do Związku zdecydowała Nekla, natomiast rozważają 
to gminy Luboń, Dopiewo i Murowana Goślina. Większa liczba członków powoduje 
oczywiście korzystniejszy rozkład kosztów. Zwiększenie udziału w inwestycji, w związku          
ze wzrostem kosztów wstępnie zadeklarował także Starosta Poznański. Pan Wójt 
poinformował, że dotychczas koszt jaki przypadał na naszą Gminę to 197.679 zł rozłożone   
do 2015r., a w wariancie po przetargu to kwota 292.074zł. Jeżeli wzrośnie dofinansowanie 
Powiatu i możliwe będzie pozyskanie środków na dofinansowanie części przedsięwzięć 
takich jak chociażby rozwiązania dotyczące niekonwencjonalnych źródeł energii, lub części 
edukacyjnej to rozkład kosztów też zmieni się na korzyść. Wg wstępnych wyliczeń                     
w przyszłym roku budżet gminy obciążyłaby kwota 152.000zł,  a w roku kolejnym 71.000zł.  

Pan Wójt zwrócił się do członków Rady Gminy o ustosunkowanie się co do dalszych 
działań w związku ze „Schroniskiem”, podkreślając jednocześnie wysokie koszty 
utrzymywania bezdomnych psów w obecnych warunkach, zapewniania im stałej opieki 
weterynaryjnej i wyżywienia. 

Radna Ratajczak zapytała jaka była wartość inwestycji w kosztorysie,                         
oraz czy najkorzystniejsza oferta znacznie przekracza tą kwotę? 

Pan Wójt odpowiedział, że najlepsza oferta zbliżona jest do wyceny kosztorysowej. 
Przewodniczący Lesiński zapytał czy firmy startujące w przetargu znały wartość 

kosztorysową? 
Pan Wójt odpowiedział, że nie. 
Przewodniczący Lesiński zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody                       

na kontynuowanie procedury przetargowej zmierzającej do rozpoczęcia budowy Schroniska, 
uwzględniając przyszłe zwiększenie wydatków w budżecie gminy na realizację tej inwestycji. 

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 2 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Pani Skarbnik odniosła się do kwestii spornej jaką na poprzedniej Sesji Rady Gminy 
stanowił udział Gminy Kleszczewo w kosztach remontu drogi powiatowej w Kleszczewie,            
w 2011r. Pani Skarbnik wyjaśniła, że zestawienie jakim posługiwał się przedstawiciel 
Powiatu Poznańskiego zakładało wartości planowane, natomiast Pani Skarbnik operuje 
kwotami faktycznie wydanymi. Na podstawie pisma z Zarządu Dróg Powiatowych, 
dotyczącego rozliczenia dotacji, którą Gmina przekazała Powiatowi na remont tej drogi,             
łączny koszt inwestycji to 3.830.371,28zł. Wielkopolski Urząd Wojewódzki przekazał 
1.902.700zł. Pozostała kwota 1.927.671,28zł po podzieleniu na dwóch partnerów: Gmina 
Kleszczewo - 963.835,64zł i Powiat Poznański ta sama kwota. Ponadto Gmina Kleszczewo 
wykonała część chodnika przy budynku GOKiS i Urzędzie Gminy na łączną kwotę 
23.727,88zł, co stanowi nadwyżkę nad kosztami poniesionymi przez Powiat. 

Pan Wójt wyjaśnił, że Gmina była stroną współfinansującą inwestycję i konsultując 
projekt wniosła do niego szereg uwag, które jak się okazało, nie w pełni zostały 
uwzględnione. Jeden z problemów to brak ciągłości przebiegu ścieżki rowerowej, która 
zgodnie z  projektem miejscami pokrywała się z chodnikiem. Chodnik w brakujących 
miejscach został doprojektowany, a następnie wybudowany ze środków budżetu gminy – 
powiat pomimo wstępnej deklaracji nie uczestniczył w tej części zadania. 

Radny Rajchelt zapytał czy po zakończeniu profilowania wałów przy stadionie 
sportowym w Kleszczewie planowane są jeszcze jakieś prace na tym terenie w bieżącym 
roku? 

Pan Wójt odpowiedział, że wykonany zostanie jeszcze fragment ogrodzenia.  
Pani Fludra zapytała, czy wystąpienie Gminy Kleszczewo ze Stowarzyszenia 

„Światowid” wpływa na projekty w trakcie realizacji, oraz czy mieszkańcy mogą składać  
kolejne wnioski projektowe? 

Pan Wójt odpowiedział, że realizowane projekty należy kontynuować, nadal można 
się też ubiegać o dofinansowanie przedsięwzięć, gdyż zgodnie z Lokalną Strategią Rozwoju 
Gmina Kleszczewo znajduje się w obszarze działania Stowarzyszenia „Światowid”. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:35.  

 
 

Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 

 

Henryk Lesiński 

 

 

 

 

 


